
s panem starostou
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kotek, valch a bukálů, s nimiž chlapci cho-
dí po vsi ráno, v poledne a večer a napo-
sledy na Velký pátek ve 3 hodiny odpoled-
ne. Poté vybírají za hrkání po domech vej-
ce a peníze, o které se podělí.
Věřilo se, že tímto zvukem se vyžene 
z domů všechno zlé, včetně hmyzu a myší 
usazených přes zimu v domech.
Hospodyně vstávaly časně ráno, zametly 
dům před východem slunce a smetí od-
nesly za vesnici nebo na křižovatku cest, 
aby se v  domě nedržely blechy. I ostat-
ní členové rodiny vstali v tento den brzy, 
společně se pomodlili a omyli se proti ne-
mocem rosou.
Odpoledne bylo zakázáno pracovat a po 
západu slunce hospodář svěcenou vodou 
vykropil dům a jeho okolí. Ke  kropení po-
užíval věchýtek slámy, čímž chránil dům 
před čarodějnicemi. 
Kdo nechtěl mít nouzi, měl na Zelený čtvr-
tek zacinkat kovovými penězi v kapse a ty 
se ho pak držely po celý rok.

Velký pátek
Je to den ukřižování Krista, den hluboké-
ho smutku, kdy se nekonaly mše a při bo-
hoslužbě v katolických kostelech se pouze 
zpívalo a četly texty.
Důležitým momentem tohoto obřadu je 

Na slovíčko...

Pane starosto, 
jaké máte plány 
na letošní rok ?

V  letošním roce plánujeme násle-
dující investiční akce : dokončení 
opravy Základní školy, a to zatep-
lení pláště ZŠ a II. bloku, kde je ba-
zén, tělocvična a stravovací trakt. 
Na tuto akci jsme získali dotaci 
zhruba 3,5 milionu Kč. 
Připravujeme projektovou doku-
mentaci na rekonstrukci běžecké 
dráhy, náklady na opravu se pohy-
bují v částce 3 milionů Kč. 
Zahájíme již oznámené akce  
– opravu kanalizační sítě a povr-
chu komunikace v  ulici Palackého 
a opravu kanalizace a povrchu ko-
munikace v ulici Na Falaříkách.
Je připraven i zásobník dalších 
možných oprav, ale bude záležet  
na příjmu financí z  rozpočtového 
určení daní. Podle nových pravidel 
od roku 2013 by mělo dojít k  na-
výšení o více než 9 milionů Kč, ale 
skutečnosti minulých let nás nutí 
plánovat zhruba polovinu příjmů 
v této oblasti. 
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Velikonoce – pašijový týden

Je to poslední týden před Velikonocemi.

Modré pondělí, Žluté úterý
V tyto dny se ve všech chalupách uklízelo.

Škaredá středa
Tento den se nesměl nikdo na nikoho mra-
čit, aby se nemračil po celý rok.

Zelený čtvrtek
Název dostal podle zelené barvy Olivové 
hory, kde začalo Kristovo utrpení.
V tento den bývá zvykem připravovat jídlo 
ze zelené zeleniny nebo bylin (špenát, šťo-
vík, mladá kopřiva apod.), aby byl člověk 
po celý rok zdráv. Zvyk měl poměrně reál-
ný základ. Na jaře je totiž nutné dostat do 
těla vitamíny a ty jsou obsaženy právě v ze-
lených jídlech.
V  křesťanských kostelech v  tento den po 
ranním Gloria zmlknou zvony a říká se, že 
odletěly do Říma. Dokonce i dobytku se 
odebraly zvonce, aby nezvonil.
Až do Bílé soboty je zvonění nahrazováno 
hlukem klapaček, hrkaček, řehtaček, šče-

LIDOVÉ TRADICE
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Lidové tradice

odhalení a uctění kříže, strojení Božího hrobu.
Součástí tohoto obřadu se časem staly Pašijové hry, které znázor-
ňovaly události posledních dní Kristova života a jeho zmrtvých-
vstání.
Mladí chlapci mívali ve zvyku chodit se dokonce koupat a potápět, 
a přitom lovit z  vody oblázky, které potom zahodili. Věřilo se, že 
tento zvyk chrání před bolestmi zubů.
Nesmělo se nic půjčovat z  jiných domácností, protože tyto před-
měty mohly být očarovány.
Nesmělo se prát prádlo. Protože by se máčelo ne do vody, ale do 
Kristovy krve.
Také se věřilo, že jediný den v roce, kdy se země otevírá a vydává 
své poklady, je právě Velký pátek, ale pouze na krátký čas. Jestli-
že se člověku nepodařilo vyjít z podzemí do soumraku, musel tam 
bloudit po celý rok.
Původ tohoto zvyku není zcela jasný. V Bibli se však říká, že když 
Kristus umíral, pukaly skály.
Na Velký pátek se bylo také zakázáno hýbat se zemí (orat, kopat, sá-
zet apod.). Projevovala se tím úcta k zemi – matce, která je v této 
době „samodruhá“. Odtud pochází zvyk padat a klekat na zem, kla-
nět se jí a líbat ji.

Bílá sobota
V  mnohých krajích bývalo zvykem v  tento den světit oheň před 
kostelem. Od tohoto ohně se zapálila velká Velikonoční svíce a po-
mocí ní se oheň přenesl do kostela.
Bývalo zvykem, že se doma uhasila všechna ohniště. Před koste-
lem hospodyně vložila polínko do ohniště, z  něhož po posvěce-
ní knězem odnesla domů žhnoucí oharek a doma od něho zažeh-
la nový oheň.
K obřadům na Bílou sobotu patří Vzkříšení (z Božího hrobu se vy-
zvedla monstrance s Nejsvětější svátostí a Kristova socha nebo ob-
raz). Sváteční průvod s černými korouhvemi je nesl vesnicí.
Na Bílou sobotu se zvony vrací z Říma a opět se rozezní.

Velikonoční neděle (Boží hod velikonoční)
Je to den zmrtvýchvstání Krista. Vrcholí velikonoční svátky, končí 
půst.
V kostele se provádělo svěcení pokrmů (beránek, mazanec, vejce, 
chleba, víno). Posvěcené jídlo se jedlo vestoje buď v kostele, venku 
pod širým nebem nebo v polích. Kousek z posvěceného jídla do-
stala i každá návštěva, zvěř, voda, sad, aby byla hojnost ovoce, dob-
rá voda, plodnost zvěře apod.
Bývalo zvykem, že hospodář rozdělil při nedělním obědě vajíčko 
na tolik dílů, kolik bylo členů rodiny. Kdo by v tomto roce zabloudil, 

měl si vzpomenout na to, s kým jedl vejce a našel by cestu domů.
Nepsaným zákazem v tento den byly některé práce, např. nesmě-
lo se zametat, stlát lůžkoviny, vynášet hnůj z chléva, mýt nádobí, 
šít nebo čistit boty. 

Velikonoční pondělí
K tomuto dni se žádné důležité liturgické úkony nevážnou, o to vý-
znamnější je z hlediska zvyků.
České velikonoce charakterizuje živá tradice – „velikonoční po-
mlázka“. Je to obyčej, kdy chlapci obcházejí domy s  pomlázkou 
spletenou z  vrbového proutí a zdobenou stuhami. Pomlázka je 
symbol předávání síly, zdraví a svěžesti (omlazení). Šlehány jsou 
dívky a ženy, aby byly zdravé, veselé a pilné. Odměnou za pomláz-
ku jsou malovaná vajíčka.

Šumajstr – recept
40 dkg krup, 40 dkg fazolí, 3 velké cibule, 30 dkg slaniny, majorán-
ka, sůl

Přes noc naložíme zvlášť kroupy a zvlášť fazole do vody a uvaříme 
doměkka. Z obou slijeme vodu a smícháme dohromady. Opražíme 
nadrobno nakrájenou cibuli, přidáme do ní slaninu a vsypeme do 
hrnce. Směs osolíme, přidáme majoránku, přilejeme trochu vody  
a krátce povaříme.

Tříkrálová sbírka 2013
Začali jsme nový rok dobrým skutkem…
V  sobotu 5.ledna 2013 proběhla v  našem 
městě Tříkrálová sbírka, které se zúčastnilo 
14 skupinek koledníků.
Bylo vybráno celkem 75.635,- Kč. Všem šle-
chetným dárcům srdečně děkujeme za fi-
nanční příspěvky i vstřícné přijetí koledníků. 
Velký dík patří všem , kteří se na sbírce po-
díleli, a to dětem, vedoucím skupinek,ale  
i všem , kteří připravili pro koledníky občer-
stvení a podíleli se na technickém zabezpe-
čení sbírky.
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Z usnesení 40. schůze Rady města Bzence  
konané dne 14. 11. 2012
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- jednání s velitelem HZS Hodonín v záležitosti řešení situace náku-

pu techniky pro JSDH Bzenec
- pozvání náměstka hejtmana JMK Brno na druhé setkání ke ku-

latému stolu – obnova lesního porostu v Bzenecké Doubravě po 
lesním požáru (14. 11. 2012 v Brně) 

Informace místostarosty o:
- upraveném a posouzeném návrhu ÚP Domanín (úprava dosa-

vadní ÚPD) 
- Zprávu odboru ŽP o žádostech ke kácení dřevin na pozemcích 

města a záležitostech provozu Sběrného dvora v  ul. Tyršova,  
Bzenec.

- Informace SMB o zimní službě v roce 2012 – 2013.

• Schvaluje
- Dodatek ke směrnici č. 1/2011 – část J pro přidělování sponzor-

ských příšpěvků  - dotací organizacím, spolkům, zájmovým sdru-
žením apod. s platností od 14. 11. 2012.                                        

- Nabídku spol. REVENGE a. s. Praha na bezplatné umístění 2 ks 
kontejnerů na použité oděvy (místa určení jsou v areálu Kasáren 
a na Sběrném dvoře ve Bzenci).

- Převedení Sběrného dvora v Tyršově ul. do správy SMB s platnos-
tí od 1. 1. 2013.

- Úpravu provozní doby Sběrného dvora v Tyršově ul. v zimním ob-
dobí, a to od 9.00 – 17.00 hodin.   

- Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo mezi Městem Bzenec a ing. arch.  
I. Kabeláčem Brno na dokumentaci Změny č. 5 ÚPM Bzenec, týka-
jící se digitalizace ÚP.

- Uzavření smlouvy o dílo mezi Městem Bzenec a spol. DEA Ener-
getická agentura s r. o. Brno na provedení výběrového řízení  akce 
„Zateplení ZŠ ve Bzenci“, a to za cenu 37.000,- Kč bez DPH.

• Diskuze:
- Na dnešní zasedání byli pozváni zástupce bzeneckých sportů, 

kteří jednotlivě přednesli  

zprávy o činnosti za uplynulý rok:
- Technické sporty – p. M. Žádník ml.,
- T.J. Sokol - p. Ing. J. Vráblík,
- T.J. Slovan – p. L. Škodík,
- Tenisový oddíl – p. Mgr. J. Ebringer.

Z usnesení 41. schůze Rady města Bzence  
konané dne 6. 12. 2012
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- zprovoznění ITC města v ul. Kr. Vladislava (budova knihovny) ve 

Bzenci
- dalším působení služebny PČR ve Bzenci v r. 2013 – bude spadat 

pod Obvodní odd. Strážnice 
- jednání se zástupci KÚ JmK v Brně ve věci prodeje bývalého areá-

lu průmyslové školy na ul. Těmická 

Informace místostarosty o:  
- společném jednání o návrhu Změny č. 6A a 6B ÚP města Vracov 

Informace tajemníka o: 
- změně názvu a. s. Agropodnik Bzenec na spol. Sady CZ s  r. o.  

Bzenec.
- Platby za úkony PS za měsíc 11/2012.
- Zprávu vedoucí ekonomického odboru MěÚ ve věci systémové-

ho opatření na základě výsledků dílčího přezkumu hospodaření. 

• Schvaluje:
- Dodatek ke směrnici č. 1/2011 – část K o inventarizaci veškerého 

majetku a závazků s platností od 7. 12. 2012.
- Plán inventur na rok 2012 současně s navrženými členy dílčích in-

ventarizačních komisí s platností od 7. 12. 2012 do 31. 1. 2013. 
- Jmenování p. Petra Janovského kronikářem města s platností od 

1. 1. 2013.
- Jmenování členů redakční a mediální rady Bzeneckého zpravoda-

je v tomto složení:
 pí. J. Navrátilová, p. Mgr. M. Janík, pí. RNDr. J. Jablonická, pí. L. Ju-

rasová a p. P. Andrýsek.
- Zakoupení bouracího kladiva  pro potřeby Služeb města Bzenec  

z finančních prostředků  SMB, p. o.
- Pořízení projektové dokumentace „decentralizace topení v budo-

vách MěÚ Bzenec“ v  ceně do 20.000,- Kč, zpracovatelem bude  
p. J. Klimeš (Vracov 296).

- Uzavření dohody mezi Městem Bzenec a spol. TENDER-servi-
ce Prušánky na realizaci e-aukce na dodávku zemního plynu na  
r. 2013 pro Město Bzenec a organizace ZŠ a MŠ Bzenec a SMB. 

- Nabídku Televize Slovácko Uherské Hradiště na natočení 3 repor-
táží  v r. 2013 na předem sjednanou akci města dle našeho výbě-
ru. Úhrada bude ve výši 500,- Kč/měsíčně bez DPH. 

- Umístění regulační stanice plynu na pozemku parc. č. 4614/4  
v k. ú. Bzenec, která je využívána spol. Sady CZ s r. o. Bzenec.

Z usnesení 42. schůzeRady města Bzence  
konané dne 28. 12. 2012
Rada města :

• Schvaluje:
- Rozpočtové opatření č. 11/2012 předložené ekonomickým odbo-

rem (příjmy:, výdaje:, výdaje vč. financování). 
- Smlouvu o převodu práv – přístupu k právním informacím (profi-

ly CODEXIS ONLINE) na dobu 5-ti let s firmou ATLAS software a. s. 
Brno (Holandská 1) za cenu 34.000,- Kč bez DPH.

- Ceny pronájmů kulturního domu pro plesovou sezonu v  roce 
2013 takto: celý KD – 4.500,- Kč, pouze přízemí KD (bez malého 
sálu a balkonu) – 3.500,- Kč.

 

Z usnesení 43. schůze Rady města Bzence
konané dne 3. 1. 2013
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- jednání na KÚ JMK v Brně ohledně areálu Těmická - starosta, Ing. 

J.Bártek a p.M.Goliáš
- jedná s SMB o převodu sběrného dvora
- výsledku kontroly na vedení matriční agendy MěÚ Bzenec – vel-

mi dobrá úroveň
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- dopise Diakonie Broumov – poděkování za spolupráci při organi-
zování sbírek

- zaslání Výzvy Města Bzenec o zastavení dokončení II. fáze refor-
my veřejné správy – jedná se o žádost adresovanou členům vlá-
dy, poslancům a senátorům ve věci zachování výkonu státní sprá-
vy na obcích II. stupně

Informace místostarosty o:
- sdělení Státního fondu životního prostředí ČR o poskytnutí pod-

pory na spolufinancování projektu v rámci Operačního programu 
Životní prostředí a zaslání registračního listu akce,

- sdělení – informaci České pošty o spuštění webového portálu 
Centrum veřejných zakázek. Jedná se o službu elektronického za-
dávání veřejných zakázek tzv. E-tržiště.

- sdělení + cenová nabídka firmy Zahradní a krajinářské architektu-
ry s.r.o. (Špilberk 217/2, Brno) k připravované akci „Horní náměstí 
a park kostela – nabídka projekčních prací“.

• Schvaluje:
- Plán práce Rady města Bzenec na r.2013.
- Nový ceník zboží, výrobků a služeb, a to od 1.1.2013.
- Pronájem zahrádek v lokalitě Pod Starým Hradem pro uživatele, 

na dobu neurčitou, nájemné 150,-Kč/rok.
- Řešení dvou nebezpečných stromů v centru města, stromy jsou 

ve výrazně zhoršeném stavu. Na základě odborného stanoviska 
Správy chráněné krajinné oblasti Pálava a krajské středisko Brno 
se doporučuje:

- prořezání stromu - lípy malolisté na Náměstí Svobody (u prodej-
ny p.Kříže), odebrání části koruny, stabilizování obvodovou re-
dukcí pro snížení těžiště stromu a další postup viz stanovisko. 
V případě zhoršení stavu stromu nutno dřevinu pokácet.

- odstranění stromu – katalpy na Náměstí Svobody (u kašny), a to 
z  důvodu jeho velké nebezpečnosti na provozně frekventova-
ném místě – T do 31.3.2013.

- Výměnu střešního okapového žlabu a montáž okapového žlabu 
+ krytů odvětrání na DK Bzenec. Výměnu provede klempířství Mi-
lan Polášek (Bzenec č.p. 1401) - materiál pozinkovaný plech, cena 
cca 30.000,-Kč.

Z usnesení 44. schůze Rady města Bzence
konané dne 23. 1. 2013
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- poradě starostů v  Kyjově (22. 1. 2013) – hlavním tématem byl 

plán oprav komunikací a střednědobý plán sociálních služeb Ky-
jovska do r. 2015

- stanovisku JMK – kanceláře hejtmana Brno k žádosti o dotaci na 
pořízení nového požárního vozidla pro bzenecký sbor – v r. 2012 
nebyly v rozpočtu kraje volné fin. prostředky

- výsledcích Tříkrálové sbírky 2013 ve Bzenci – vybraná částka čini-
la 75.635,- Kč

- přehledu zaměstnanců a techniky u p. o. SMB
- sdělení ministra financí na změnu zákona o rozpočtových pravi-

dlech – nutnost zřízení běžného účtu u ČNB určeného k příjmu 
dotací ze státního rozpočtu

Informace místostarosty o:
- rozhodnutí min. pro místní rozvoj o výši dotace na akci „5 TI Bze-

nec“ (výše dotace je 250 tis. Kč),
- rozhodnutí min. pro místní rozvoj o výši dotace na akci „Výměna 

oken na bývalých vojenských objektech – Kasárna Bzenec“ (výše 
dotace je 860.387,- Kč),

Informace tajemníka o: 
- Zprávu o činnosti stavebního úřadu při MěÚ Bzenec za r. 2012.
- Hodnocení činnosti knihovny města Bzenec za r. 2012.
- Plán kulturních akcí na rok 2013. 
- Cenovou nabídku spol. BMH s r. o. Olomouc na sanaci kanalizace 

bezvýkopovou metodou v ul. K. Čapka, Bzenec v ceně 531.674,- 
Kč vč. DPH.

- Cenové nabídky spol. DEA Energetická agentura  s r. o. Brno na 
technický dozor investora ve výši 6.050,- Kč/týden vč. DPH a  plán 
na provádění BOZP ve výši 20.570,- Kč vč. DPH týdně, a to ve věci 
stavby „Zateplení ZŠ ve Bzenci“.

- Cenovou nabídku spol. SIACITY s r. o. Liberec na dodávku „zastáv-
ky U Myslivny Bzenec“ ve výši 126.116,- Kč s DPH.

• Schvaluje:
- Rozpočtové opatření č. 1/2013.
- Předpokládaný odpisový plán SMB v účetním roce 2013.
- Odpisový plán ZŠ a MŠ Bzenec v účetním roce 2013.
- Pořadatele tomboly o. s. Přátele Kněží hory Bzenec (Partyzánská 

1012, Bzenec) na plese Města Bzenec dne 9. 2. 2013. 
- Pořízení aktualizace softwaru „RTS Stavitel+ 2013“ v ceně 4.700,- 

Kč bez DPH.
- Finanční spoluúčast s  KT Česká Třebová pro pořízení DVB-T 

Transmodulátoru včetně potřebného příslušenství k rozšíření TV 
programů (Smíchov a Pohoda). Výše ceny pro Město Bzenec bude 
činit 55.164,50 Kč bez DPH.

- Novelizaci metodiky pro zadávání veřejných zakázek malého roz-
sahu Městem Bzenec. Tato nahrazuje původní Směrnici – metodi-
ku z roku 2012.

- Udělení plné moci spol. DEA Energetická agentura s r. o. k zastu-
pování Města Bzenec při zadávacím řízení akce „Zateplení ZŠ ve 
Bzenci“.

- Výpůjčku nebytových prostor DK – vestibulu pro Diecézní Chari-
tu Brno za účelem prodeje textilního zboží pro děti a dospělé za 
velmi nízké ceny. Termín prodeje určí správce DK p. Nejezchleba.

- Nabídku na zpracování projektové dokumentace „stavební úpra-
vy (zateplení) MŠ Bzenec včetně  energetického auditu“ p. ing. M. 
Fialou (Žerotínova 1548, Bzenec), a to v ceně 115.000,- Kč.

- Pronájem odstavné plochy na pozemku parc. č. 418/1 v  areálu 
bývalých kasáren pro firmu A. Kantorák – autodoprava (Písecká 
1307, Bzenec) za účelem využití pro podnikání. Nájemné je sta-
noveno dle směrnice. 

Z usnesení  13. zasedání Zastupitelstva města
Bzence konaného dne 26.11.2012

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- ustavení orgánů Jihomoravského kraje
- dosavadních krocích ve věci získání informací a možnostech pře-

vodu nemovitostí – areálu školy v ul. Těmická
- převzetí písemné rezignace (22.11.2012) člena zastupitelstva 

města p. Ing. Víta Vratislavského na jeho mandát
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Usnesení z rad a zastupitelstev

• Schvaluje:
- S vazbou na jednací řád zastupitelstva omezení délky a počtu pří-

spěvků v rámci diskuse, kdy se občan může k téže věci přihlásit 
max. dvakrát s tím, že doba příspěvku je omezena na pět minut. 

- Pracovní skupinu vytvořenou z  členů zastupitelstva ve složení: 
p.Pavel Čejka, p. Miroslav Goliáš a Ing. Josef Bártek.

- Aby pracovní skupina jednala s představiteli Jihomoravského kra-
je (vlastníkem školského areálu v ul. Těmická ve Bzenci) o návr-
zích na: ustoupení od prodeje, zrušení výběrového řízení, mož-
nosti využití areálu s vazbou na potřeby kraje v oblasti soc. politi-
ky kraje (dům pro seniory, startovací byty). 

• Neschvaluje:
- Návrh p. M. Goliáše na ponechání délky doby příspěvků občanů 

do diskuze bez omezení.

Z usnesení 14. zasedání Zastupitelstva města
Bzence konaného dne 17. 12. 2012

• Bere na vědomí:
Zprávu o činnosti rady za uplynulé období.

Informace starosty o:
- jednání se zástupci kraje ve věci převodu areálu bývalé střední 

školy v ul. Těmická.
- Složení slibu nového člena zastupitelstva pana Mgr.Pavla Jakše 

(bytem: J.Wolkra č.p.869, Bzenec - tomu také vzniká od dnešního 
dne nárok na odměnu za výkon funkce člena zastupitelstva viz. 
ustavující zasedání).  

• Schvaluje:
- Rozpočtové opatření města Bzenec č. 9/2012 realizované a schvá-

lené radou města. 
- Rozpočtové opatření města Bzenec č. 10/2012.
- A zplnomocňuje radu města realizovat poslední rozpočtové 

opatření za rok 2012 i nad rámec závazných ukazatelů rozpočtu.
- Rozpočet města na rok 2013.
- Uzavření „Dodatku č.4“ ke Smlouvě o revolvingovém úvěru s Ko-

merční bankou, a. s., ze dne 09.07.2009, reg. č. 7490009200258, 
až do celkové výše úvěru 7 mil. Kč, kterým se prodlouží splatnost 
úvěru o jeden rok.

- OZV č.2/2012 kterou se ruší obecně závazné vyhlášky č. 1/2011 
o místních poplatcích za výherní hrací automaty  (důvodem je 
změna loterijního zákona).

- Odkoupení  pozemku parc. č. 2034/4 (52 m2) v k.ú. Bzenec v ul. 
Těmická – zelený pás mezi chodníkem a oplocením RD, ve kte-
rém jsou uloženy inženýrské sítě. Cena nemovitosti je stanovena 
na 100,-Kč/m2 + úhradu nákladů s převodem nemovitosti spoje-
ných.

- Darovat z majetku města pozemky parc.č.: 4478/1 (476 m2), 
4478/2 (527 m2) a část pozemku parc.č. 1999 (916 m2 – cca 60 
m2) v k. ú. Bzenec do vlastnictví Jihomoravského kraje (Žerotíno-
vo nám. 3/5, 601 82 Brno). (Město převádí pozemky pod vozov-
kami. Vozovky jsou ve vlastnictví Jihomoravského kraje). Náklady 
na směnu hradí strany rovným dílem.

- Přijetí daru do majetku města -  pozemky parc.č.: 801(440 m2), 
529/2 (258 m2), 5101/42 (131 m2), 5101/44 (12 m2), 1997 (755 m2), 
2510/2 (46 m2), 2000 (148 m2) a části pozemků parc.č.: 2510/1 a 
2510/4 vše v  k. ú. Bzenec – od vlastníka Jihomoravského kraje. 
(Město získá od Jihomoravského kraje pozemky pod chodníky, 
cyklostezkou a v intravilánu města i části pozemků mimo těleso 
vozovky). Náklady na směnu hradí strany rovným dílem.

- Odkoupení nemovitostí – areálu bývalé střední školy v ul. Těmic-
ká – který tvoří pozemky parc.č.: 2001/1, 2001/2 se stavbou na 
pozemku č.p.1296, 2001/3 se stavbou bez č.p., 2001/4 se stavbou 
bez č.p., 2001/5 se stavbou bez č.p., 2001/6 se stavbou bez č.p. a 
2001/7 vše v k.ú. Bzenec od Jihomoravského kraj v ceně max. do 
18.6 mil. Kč. 

- Pořízení Regulačního plánu v lokalitě Kasárna z vlastního podně-
tu.

- Vymezení plochy polygonu pro Regulační plán (RP):
 - na severu: jižní hranicí pozemku p.č. 488/8 - veřejného prostran-

ství (komunikace);
 - na východě: západní hrancí pozemku p.č. 424 – veřejného pro-

stranství (neplodná půda);
 - na jihu: severní hranicí pozemku p.č. 4882/1 – (ost. komunikace);
 - na západě: Západní hranicí pozemku p.č. 418/39 – (zast plocha  

a nádvoří-společný dvůr).
-Pořizovatele Regulačního plánu, kterým bude  MěÚ Kyjov – odbor 

územního plánování.
- Osobu p. Ing, M. Novoměstského – místostarostu jako odpověd-

ného prostředníka za přenášení informací z obce na pořizovatele 
Regulačního plánu a opačně.

• Ukládá:
Radě města:
- Připravit aktualizaci rozpočtového výhledu na roky 2014 / 2015  

a v termínu do 30.06.2013 jej předložit zastupitelstvu.
- Pracovní skupině (vytvořené z  členů zastupitelstva ve složení: 

p.Pavel Čejka, p. Miroslav Goliáš a Ing. Josef Bártek) jednat se zá-
stupci Jihomoravského kraje, jakožto vlastníkem souboru nemo-
vitostí – bývalý areál střední školy v ul. Těmická ve Bzenci o jeho 
bezúplatném převodu případně odkoupení za co nejnižší cenu 
– viz stať schvaluje.

PLÁN KULTURNÍCH AKCÍ NA ROK 2013
Duben:
6. 4. – vystoupení účastníků „Na Stojáka“ (agentura Atlantis)
30.4. – pálení čarodějnic na Starém hradě
Květen:
1. 5. – košt vína (zahrádkáři)
9. 5. – vystoupení ke Svátku matek (ZŠ)
24. 5. – koncert skupiny No name (agentura Mamoevents)
24. 5. – Noc kostelů
Červen:
15. 6. – koncert skupiny Olympic (agentura Mamoevents)
29. 6. – Kněžihorské slavnosti
Srpen:
16. – 18. 8. – Bzenecká pouť
Září:
20. – 21. 9. – Bzenecké krojované vinobraní
Listopad:
15. – 16. 11. – Svatomartinské slavnosti
Prosinec:
Zpívání u stromečku 
Drmolice
Vánoční akademie žáků ZŠ a MŠ Bzenec
Vánoční koncert „Jaroslav“

V jednání jsou vystoupení ochotnických divadel z Vracova a Lipova. 
Každou druhou neděli v  měsíci představení loutkového divadla 
Kašpárek. 
Neuvedené termíny jednotlivých akcí, případně akce, které se 
v plánu neobjevují, budou upřesněny včas.
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Počátkem roku byl Radou města Bzenec zpracován návrh na reali-
zaci investic s celkovým objemem 20,5 mil. Kč,aby z něj mohlo za-
stupitelstvo vybrat investice k  realizaci. Jelikož se očekávalo, zda 
městu bude přidělena dotace na akci Zateplení Základní školy ve 
Bzenci, nebyly zahájeny některé potřebné investice (rekonstrukce 
kotelny ZŠ – 2. etapa, podlahové vytápění šaten bazénu ZŠ atd.).

Do rozpočtu se dostaly pouze akce:
Odbahnění rybníka
Malý obchvat města Bzenec
ZTV pro rodinné domy Nad Sklepy
Výměna oken na bývalých vojenských objektech – kasárna Bzenec
Rekonstrukce fotbalových šaten 
Oprava chodníků na ulicích Těmická, Sokolská a Pod Vinohrady
Oprava komunikace na ulici Palackého 

Realizovány byly pouze akce odbahnění rybníka, ZTV pro rodinné 
domy Nad Sklepy, výměna oken na bývalých vojenských objektech 
– kasárna Bzenec. Dále byly provedeny opravy tří bytů v domě č.p. 
325 na náměstí Svobody, opravy povrchů některých komunikací a 
mostu přes Syrovínku v ul. Tyršova.

O tradiční lidové stravě lze na Slovácku hovořit do poloviny 20. sto-
letí. Upřednostňovalo se hlavně to, co bylo takříkajíc „po ruce“. 
Lidový jídelníček měl v  minulosti své velké přednosti. Udržoval 
přesný pořádek konzumace – jedlo se třikrát denně, jídlo se upra-
vovalo velmi rychle a prostě, strava byla především pestrá a vel-
mi výživná. 
„Jak na Nový rok, tak po celý rok. Na Nový rok o slepičí krok.“
Tradovala se nejen pořekadla, ale i lidová jídla. Na nový rok na 
oběd nesměla hospodyně připravit nic opeřeného, aby štěstí ne-
uletělo. Vařila se čočková nebo hrachová polévka, anebo také silný 
vývar s mnoha mastnými oky. Věřilo se, že kolik je plodů či oček na 
polévce, tolik bude peněz po celý příští rok. 
Mezi Vánocemi a svátkem Tří králů nebylo na stole nic zvláštního.
O svátku Tří králů se také nic specifického nejedlo, ale obdarováva-
ly se přicházející chudší děti, které za svou deklamovanou koledu 
nejčastěji dostávaly sušené ovoce a drobné mince.
Masopust (zvaný též končiny, ostatky, fašank) byl časem, kdy se ko-
naly domácí zabíjačky.

K posledním masopustním dnům se vařila či pekla jídla, která bě-
hem roku obvykle připravována nebyla. Patřily k nim koblihy, boží 
milosti, trdelníky, jež se pekly na zvláštním válečníku, z  potravin 
pak vajíčka, slanina, uzené maso. 
Postní období začínalo Popeleční středou, nastal velký půst od 
újmy, a vařila se proto jen polévka, obvykle „kyselica“. Od tohoto 
data platila zdrženlivost od veřejných zábav a konání svateb, muži 
dodržovali zákaz kouření a pití a v katolických rodinách se každý 
večer modlil bolestný růženec.Také se méně jedlo a pilo, až do 50. 
let 20. století vyloučily některé rodiny ze svého jídelníčku během 
týdne (kromě neděle) maso. Připravovala se hlavně moučná jíd-
la, povidlové tašky neboli „pěry“, „lejance“ a „ertepláče“ pečené na 
plotně. Hodně byly využívány luštěniny na kyselo, fazole se často 
míchala s kroupami v „šumajstr“.
Půst, jak v době postní a adventní, tak každý týden v pátek, se v ka-
tolickém prostředí dodržoval do 70. let 20. století. V polovině 60. 
let minulého století byl ustaven přísný půst od masa a zdrženlivos-
ti jen na Popeleční středu a Velký pátek.

JÍDELNÍČEK NAŠICH PŘEDKŮ
Co se jedlo o masopustu a půstu

Od 1.9. 2012 začala platit vyhláška č. 230/2012, která stanovuje, 
že pro každé výběrové řízení je nutno zpracovat dokumentaci pro 
provedení stavby (DPS). Dříve stačila dokumentace pro stavební 
povolení (DPS). Proto nemohly být realizovány akce Oprava chod-
níků na ulicích Těmická, Sokolská a Pod Vinohrady a oprava komu-
nikace na ulici Palackého.
Na základě výše uvedeného byly objednány dokumentace pro 
provedení stavby na akce Zateplení ZŠ ve Bzenci, Oprava chodníků 
na ulicích Těmická, Sokolská a  Pod Vinohrady, Oprava komunikace 
na ul. Palackého, Rekonstrukce běžecké dráhy v areálu ZŠ. Předpo-
kládá se, že tyto akce se zrealizují v letošním roce.
V roce 2012 bylo také podáno 5 žádostí o dotace investiční, z toho 
bylo získáno 250 tisíc Kč na akci ZTV pro rodinné domy Nad Skle-
py, 860 tisíc Kč na akci Výměna oken na bývalých vojenských objek-
tech – kasárna Bzenec, za pomoci agentury DEA Brno 3.700 tisíc Kč 
na akci Zateplení Základní školy ve Bzenci, 266 tisíc Kč na akci Re-
konstrukce fotbalových šaten. Neúspěšná byla jen žádost o dotaci 
na regeneraci fotbalových hřišť u Jihomoravského kraje.
Kromě výše uvedených dotací byly získány finance na údržbu cyk-
lostezek ve výši 30 tisíc Kč a na Změnu č. 6 Územního plánu měs-
ta Bzenec 61.000,- Kč
Ing. Marek Novoměstský

INVESTICE MĚSTA BZENEC V ROCE 2012
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Příspěvková organizace Služby města Bzence byla založena v roce 
2004. Svoji činnost zaměřuje v  souladu se zřizovací listinou  na 
údržbu a očistu veřejných prostranství a komunikací, služby spoje-
né s údržbou movitého  i nemovitého majetku města, zejména pak 
budov (bytového  i nebytového fondu), sportovního areálu, míst-
ního hřbitova, provozování nákladní dopravy, poskytování služeb 
pro zemědělství, zahradnictví, les  a stavební práce.
V rámci hospodářské činnosti provádíme odvoz odpadů, přípravné 
stavební práce pro právnické i fyzické osoby.
Organizace zaměstnávala 22 kmenových zaměstnanců a pět pra-
covníků na veřejně prospěšné práce. Při údržbě a očistě veřejných 
ploch byly ve spolupráci s úřadem práce využíváni uchazeči o ve-
řejnou službu. V souladu se záměrem postupné obměny  a moder-
nizace strojového parku byl v roce 2012 pořízen nový vysavač na 
komunální odpad a listí, automobil Peugeot a předán do užívá-
ní traktor Zetor, který byl zakoupen z finančních prostředků Měs-
ta Bzence. V současné době Služby města Bzence disponují solidní 
technikou, která  umožňuje plnit úkoly spojené s údržbou místních 

komunikací v zimním období, při úklidu a údržbě bezmála 40 ha 
veřejných ploch včetně zámeckého parku a v dalších činnostech, 
mezi které patří údržba městského mobiliáře, dopravního značení, 
cyklostezek, vyvážení odpadů aj. V minulém roce jsme získali dota-
ci z Jihomoravského kraje na  Podporu udržování čistoty cyklistic-
kých komunikací, která byla použita na údržbu vybraných úseků 
cyklotras ve Bzenci.
Zaměstnanci organizace, mimo činnosti spojené s údržbou veřej-
ných prostranství a ploch, vybudovali chodník u ZŠ, provedli de-
molici objektu, tzv. Balounovo, podíleli se na přípravných pracích 
při rekonstrukci MŠ, objektů v  Kasárnách, opravách místních ko-
munikací aj.
SMB se podílí na zajištění kulturních akcí pořádaných městem, 
např. Bzenecké pouti, Bzeneckého krojovaného vinobraní, Bzenec-
kého výtvarného podzimu, Svatomartinských slavností a plesů. 
Kontakt: e-mail: vps.raska@seznam.cz, tel.: 518 385 236

Dr. M. Raška, SMB

SLUŽBY MĚSTA BZENCE
příspěvková organizace, Kasárna 500, 696 81 Bzenec - Zpráva o činnosti za rok 2012
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Nepravidelně pravidelný cyklus 

 Mnoho slov, projevů a gratulací vznešených i skromnějších bylo 
v roce 2012 napsáno a řečeno o  jubileu – 150.výročí založení Tělo-
cvičného spolku  českého, později s názvem Sokol Pražský.  Vyvr-
cholením oslav  této události se ve dnech 1. - 6.července 2012 stal  
XV. Všesokolský slet České obce sokolské v Praze. 
 Hlavní vystoupení více jak deseti tisíc cvičenců  z České repub-
liky i ze zahraničí,  se odehrálo  5. a 6. července  na stadionu Eden 
ve Vršovicích.  Jistě jako nejlepší hold zakladatelům tělocvičného 
spolku Sokol Pražský a sice  Dr.Miroslavu Tyršovi (1832-1884), a Jin-
dřichu Fügnerovi (1822-1865). V  neposlední řadě také těm spor-
tovcům – nadšencům,  kteří po celá desetiletí jejich myšlenky  až 
do dnešních dnů udržovali a  tak uchovali i příštím generacím.

 V  roce 2012 si nejen sokolská veřejnost rovněž  připomenula 
180. výročí od narození Dr. Miroslava Tyrše. V této souvislosti nelze 
opomenout ani  190. výročí od narození Jindřicha Fugnerea.

 Prof. Ph.Dr. Miroslav Tyrš  byl český historik umění, estetik, kri-
tik, profesor dějin, předseda výtvarného odboru Umělecké besedy 
a člen poroty pro sochařskou výzdobu Národního divadla. Byl zvo-
len do zemského sněmu, stal se i poslancem říšské rady. Význačnou 
mírou se podílel jak na založení, tak následném udržování a prakti-
kování   organizovaného tělovýchovného hnutí v Čechách. 
 Miroslav Tyrš se narodil  17.9.1832  jako Fridrich Emmanuel Ti-
ersch v rodině lázeňského a panského lékaře  dr.Jana Vincence Tir-
seche na zámku v Děčíně. Rodina Tyrše byla česká, ale  hovořila ně-
mecky, v Děčíně  žila pouze čtyři roky. V roce 1836 se jeho otec na-
kazil tuberkulózou a odešel i s rodinou k příbuzným do Döblinu u 
Vídně, kde ještě téhož roku zemřel. Tyršova matka zemřela o dva 
roky později. V  útlém věku rovněž na tuberkulózu zemřely i obě 
Tyršovy sestry .
 Od svých šesti let byl Tyrš vychováván v české vlastenecké ro-
dině svého strýce z  matčiny strany na Mladoboleslavsku. V  roce 
1841 se pak přestěhoval k další svojí rodině  do Prahy Od dětství 
měl chatrné zdraví, a proto na radu svého lékaře začal v Praze cvi-
čit, navštěvoval tělocvičný ústav.  Na přání strýcovy rodiny začal po 
gymnáziu studovat  práva na Karlo-Ferdinantské univerzitě, ale dle 
vlastního úsudku  přestoupil na filosofickou fakultu, obor filosofie 
a estetika. Věnoval se také matematice a na lékařské fakultě anato-
mii. Studia ukončil v roce 1855.   V Novém Jáchymově u Berouna se 
stal domácím vychovatelem  dvou synů  továrníka Bartelmusa, do 
své výuky zahrnul i cvičení.  Ve volných chvílích Tyrš tvořil české tě-
locvičné názvosloví. Spolupracoval s .Františkem Ladislavem  Rieg-
rem, (1818-1903).  Do Riegrova, od roku 1858 tvořeného, naučné-
ho slovníku  zpracoval Tyrš několik filosofických  hesel. V roce 1860 
byl Tyrš promován doktorem filosofie.
 V tom období se   Tyrš seznámil se vzdělaným a zámožným mu-
žem  Jindřichem Fügnerem ( 1822-1865) a vzniklo pro oba velmi 
plodné přátelství. Na jaře roku 1862 Fügner pomáhal Tyršovi usku-
tečnit jeho myšlenku na založení českého tělocvičného spolku, 
spojené s  finanční podporou. Následně spolek dostal jméno So-
kol Pražský.  U zrodu tohoto spolku byly významné osobnosti teh-
dejšího politického a kulturního života. Např. Rudolf Thun-Taxis, 
bratři Julius a Eduard Grégrové, Ferdinand Náprstek, Josef Mánes,  
Jan Neruda, Jan Evangelista Turkyně. V neposlední řadě žurnalista 
Josef Barák, který navrhl sokolský pozdrav „Nazdar“.   
 V  letech 1862 – 1864 byl Tyrš  prvním sokolským náčelníkem  
(placeným), této práci se věnoval naplno. Fügner se stal  prvním 
starostou Sokola. Právě Fügner  navrhl a zavedl tykání všech čle-

nů a oslovování „bratře“.  Miroslav Tyrš 
spolu s dalšími kolegy již v roce 1866 
hodlal  uspořádat první slet sokolů, 
ale tento záměr byl úředně zakázán. 
V  roce 1871 bylo vydáno první číslo 
časopisu Sokol. 
 V  období příprav oslav 20.výro-
čí Sokola – před rokem 1882 - navrhl 
Tyrš uspořádat pro toto výročí veřejné 
cvičení s průvodem Prahou, včetně sjezdu všech sokolských jednot 
z Čech a Moravy, s přizváním bratrských spolků ze světa. 
V únoru 1882 pak stanovil sokolské zásady –  síla a mužnost, čin-
nost a vytrvalost, láska k volnosti a vlasti, dobrovolná práce a ká-
zeň, vzájemný bratrský vztah členů.  
 Tyto stanovy  se staly ideovým základem sestav  pro sletová cvi-
čení.  Tyrš vypracoval české tělocvičné názvosloví. Snažil se sladit 
starší tělocvičné systémy v  duchu estetických zákonů. Jeho díla 
byla velkým přínose pro teorii i praxi tělocviku u nás i v zahraničí.  
Až do dnešních dnů přetrvávají Tyršova hesla : „Tužme se !“  a „Pře-
skoč, přelez, nepodlez!“

 Miroslav Tyrš žil dlouho hlavně pro Sokol. Zabýval se však i na-
dále estetikou a výtvarným uměním. Stal se předsedou výtvarné-
ho odboru Umělecké besedy.  V roce 1881 byl jmenován docentem 
dějin umění na české vysoké škole  technické. Po prvním všeso-
kolském letu 1882 dostal možnost učit na Karlo-Ferdinandově uni-
versitě, ovšem s podmínkou rezignace své  činnosti v Sokole. Roku 
1884 po těžkém rozhodování podmínku splnil a byl jmenován mi-
mořádným profesorem této univerzity. 

 Po smrti svého přítele Jindřicha Fügnera (1865) se Tyrš ujal vzdě-
lávání jeho nezletilé  dcery Renáty (1854-1937). Jako domácí učitel 
uplatnil svoje široké znalosti zejména v estetice a výtvarném umě-
ní. Velmi pozitivním přístupem k životu zaujal mladou dívku nato-
lik, že přes značný věkový rozdíl vznikl postupně mezi nimi velmi 
blízký vztah.  Ke sňatku dala posléze svolení jak matka Renáty, tak 
její poručník.  Svatební obřad se  konal  28.8.1872. Manželství zů-
stalo bezdětné. Renáta Tyršová spolupracovala se svým manželem,  
věnovala se zejména etnografii a  umělecké kritice. Po jeho smrti 
navázala na  jeho dílo v estetice, věnovala se významným celospo-
lečenským událostem – Národopisným výstavám,   angažovala se 
také v Sokole.

 U všestranně vytíženého  Tyrše se od roku 1869 projevova-
ly zdravotní problémy, které si vyžadovaly léčení, zejména klidem 
v přírodě. V létě 1884 odjel na svůj  druhý ozdravný pobyt v Tyrol-
ských Alpách. Dne 8.srpna 1884  zemřel tragickou smrtí, dodnes 
nevyjasněným utonutím, nedaleko městečka  Öetzu. Zde byl do-
časně pohřben. 

 Ostatky Miroslava Tyrše pak nechala Renáta Tyršová převést do 
Prahy. Za přítomnosti široké veřejnosti a jeho přátel byly 9.listopa-
du 1884 uloženy na Olšanských hřbitovech,  vedle mohyly Jindřicha  
Fügnera. 

Zpracovala:. Marie Tejklová

Osobnosti v názvu našich ulic Dr. Miroslav Tyrš
(1832 - 1884)
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Na podzim roku 2012 se na 
brněnském výstavišti konal již 
sedmý ročník Mezinárodního 
kongresu miniinvazivní a ro-
botické chirurgie (KMRCH). 
Jde o prestižní akci vyhledá-
vanou odborníky z celé České 
republiky i ze zahraničí.
V  průběhu zahajovacího ce-
remoniálu byly mj. udělová-
ny ceny za mimořádné a vý-
znamné činy v  oblasti chi-
rurgických věd. Předseda 
České chirurgické společnosti 

prof. MUDr. Miroslav Ryska  předal Maydlovu medaili prof. MUDr. 
Jiřímu Hochovi CSc., MUDr. Janu Smetkovi, prof. MUDr. Janu 
Schütznerovi CSc. A doc. MUDr, Čestmíru Neoralovi CSc.

Prog. Karel Maydl (1856 – 1903) byl zakladatelem české moderní 
chirurgie. Ve stanovách České chirurgické společnosti je uvede-
no : „Toto ocenění je udělováno osobnostem vysokých morálních 
kvalit, které významně přispěly k rozvoji české chirurgie, výrazným 
způsobem ovlivnily činnost České chirurgické společnosti a zaslou-
žily se o rozvoj lékařství“.

V rozhovoru pro časopis společnosti Agel MUDr. Jan Smetka uvedl :

„V každém případě je to pro mě překvapení. Maydlovu medai-
li jsem neočekával. Když mě vyzvali, abych se dostavil k převzetí 
ceny nebo uznání, domníval jsem se, že dostanu nějaké ocenění 
výboru, ale v žádném případě medaili. Je to meta, na kterou bych 
si v životě nepomyslel. Velmi si toho považuji, protože je to oceně-
ní – jak s oblibou a rád říkám – venkovského chirurga. Nepracova-
li jsme na klinice, rozvíjeli jsme chirurgii okresního typu, kde se dě-
lalo spektrum nejrůznějších operací … Je to uznání venkovské chi-
rurgii.“

Primář MUDr. Jan Smetka se narodil r. 1952 ve Veselí nad Moravou. 
Po vystudování Lékařské fakulty Univerzity J. E. Purkyně v Brně na-
stoupil jako lékař chirurgického oddělení nemocnice Kyjov. V  le-
tech 1983 -1985 v období války Irák – Írán pracoval jako lékař v ob-
lasti Basra. Po návratu do vlasti dále pracoval na chirurgickém od-
dělení nemocnice Kyjov, kde se v roce 1986 stal zástupcem primá-
ře, V letech 1991 – 1996 pracoval jako vedoucí lékař JIP. V té době 
absolvoval velké množství symposií, kongresů a školení v souvis-
losti s  rozvojem laparoskopické optativy. Od roku 1994 provádě-
la nemocnice Kyjov v čelem s panem doktorem Smetkou jako dru-
hé pracoviště v České republice operace nádorů konečníku pomo-
cí operačního rektoskopu.
V roce 1997 byl MUDr. Smetka jmenován primářem chirurgického 
oddělení nemocnice Kyjov, kde zejména rozvíjel optativu se spe-
cializací hrudní a plicní chirurgie. Každoročně absolvoval tříměsíč-
ní stáž na „Klinike hrudnej a plucnej chirurgie“ v Bratislavě. Specia-
lizační atestační zkoušku složil v roce 2002 a poté bylo odbornou 
chirurgickou společností, Ministerstvem zdravotnictví ČR a Všeo-
becnou zdravotní pojišťovnou chirurgické oddělení v Kyjově uzná-
no jako způsobilé k provádění operace plic. V témže roce bylo od-

Z PERA NAŠICH ČTENÁŘŮ
K JARU

Rozepni zimo
knoflíky
průsvitné
knoflíky 
studené
knoflíky
se zbytky na niti!

Rozepni
kožíšek nadýchaný
mraky.
A 
vítr
stejně se nedívají.
Slunce
a
děti
a zvířata a děti
a
moje dlaně taky.

Knoflíky
pro příští
navléknou na niti…

Vítězslava Radostová

dělení jmenováno „Centrem pro operace kýl“ a současně školicím 
centrem.
V roce 2011 odešel MUDr. Smetka na 1. chirurgickou kliniku Fakult-
ní nemocnice U svaté Anny v Brně, a to jako odborně specializova-
ný lékař. K říjnu 2011 přijal nabídku k rozvoji chirurgie v nemocnici 
Šternberk a byl jmenován primářem chirurgicko-traumatologické-
ho oddělení. „ Jsem rád, že mohu rozvíjet toto chirurgické oddělení 
a také předávat zkušenosti zdejším mladým, ale již velmi kvalitním 
doktorům, „ dodává primář Smetka.

PhDr. Ilona Tranžíková, s použitím následujících zdrojů :

Závěrečná zpráva sedmého chirurgického kongresu, dostupné in:
http://www.kmrch.cz/Zaverecna-zprava

Prof. K. Maydl, dostupné in:
http://www.zdrav.cz/modules.php?op=modload&name=News&-
file%article&sid=3915

Významné ocenění pro prim. MUDr. Jana Smetku
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Akce SRPŠ

Dne 25. listopadu 2012 proběhla na Kulturním domě ve Bzenci dal-
ší Vánoční výstava ručních prací a řemesel pořádaná SRPŠ při ZŠ 
Bzenec. Přípravy akce vypukly několik týdnů předem – organizáto-
ři ze SRPŠ plánovali, děti ze ZŠ vyráběly dekorace, děti z MŠ připra-
vovaly vystoupení a vystavující své výrobky a dílničky   Vystavují-
cích se nakonec sešlo téměř 50 a zaplnili všechny prostory KD, vel-
kou radost udělal návštěvníkům také stánek umístěný venku, kde 
mohli sledovat přípravu čerstvých škvarků a následně si je i zakou-
pit a občerstvit se svařákem a punčem.     
Děti i dospělí si mohli v několika dílničkách vyrobit vánoční deko-
raci, ozdobit perníček či vytvořit marcipánovou figurku, u vystavu-
jících pak získat inspiraci pro předvánoční výzdobu svých domovů 

Vánoční výstava ručních prací a řemesel

nebo zakoupit dáreček pro své blízké pod stromeček. S milým pás-
mem písniček vystoupily děti z MŠ ve Bzenci Kolonii pod vedením 
p.uč. Bednaříkové. Peníze, které se podařilo vybrat na dobrovol-
ném vstupném a za občerstvení, budou použity ve prospěch dětí 
ze ZŠ ve Bzenci. Děkujeme za milý sponzorský dar manželům Lu-
keštíkovým a paní Boženě Popelkové, kteří pro každou výstavu při-
pravují perníčky, které si pak můžete zakoupit v občerstvení. Děku-
jeme také MěÚ za podporu při pořádání akce.

Za výbor SRPŠ při ZŠ Bzenec
Mgr. A. Korvasová  
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Již druhým rokem je naše škola zapojena do soutěže ve sběru papí-
ru, kterou vyhlásily Sběrné suroviny Uherské Hradiště. Motto sou-
těže zní :

„Sběrem papíru prodlužujeme život našich lesů a šetříme pri-
mární zdroje energie.“

Použitím jedné tuny sběrového papíru se ušetří asi 14 stromů 
v lese a uspoří až 50% energie a 40% vody. Sníží se rovněž znečiš-
tění ovzduší. Soutěže se účastní žáci základních a mateřských škol 
okresů Uherské Hradiště, Zlín, Kroměříž a Hodonín.

V loňském ročníku soutěže se ZŠ a MŠ Bzenec umístila na 10. místě 
(z padesáti škol) se 7 650 kg, letos by mohl být výsledek ještě lepší. 
V lednu 2013 máme již nasbíráno 10 404,5 kg. V průběžném pořadí 
jednotlivých tříd jsou nejlepší „sběrači“ ve 4.A (zatím 2864 kg), v 5.B 
(1263 kg) a ve 2.C (1080 kg). V jednotlivcích odevzdali nejvíce staré-
ho papíru : Aleš Mikoška ze 4.A (2693 kg), Filip Janoušek z 5.B (573 
kg), Adam Ondrůšek ze 4.B (512 kg), Julie Kratochvílová 481 kg, dal-
ších 18 žáků odevzdalo nejméně 100 kg papíru. Organizačně zašti-
ťuje celou akci pan učitel Ing. Josef Bártek, který každou středu od 
7,00 hodin ráno přebírá a třídí přinesený materiál.

I.   kategorie (1. – 3. třída)
 1. místo : Lukáš Bartla 2.B
 2. místo : Ema Němečková 3.B
 3. místo : Anna Černá 1.A, Lucie Látalová 2.B

II. kategorie (4. – 5. třída)
 1. místo : Klára Pavlíčková 4.B
 2. místo : Jaroslav Váňa 5.B
 3. místo : Patrik Solčianský 5.A

Za více než 7 tun starého papíru odevzdaného v loňském roce zís-
kala naše škola celkem 14 652,- Kč. Za tyto peníze byly pořízeny pro 
žáky nové lavice, které jsou umístěny na chodbách před jazykový-
mi učebnami.

PhDr. I. Tranžíková 

III.  kategorie (6. – 7. třída)
 1. místo : Monika Vévodová 7.B
 2. místo : Jana Hladká 6.A
 3. místo : Zuzana Hartmanová 7.A

IV.  kategorie (8. – 9. třída)
 1. místo : Jana Bučková 9.B
 2. místo : Lucie Slabá 8.B
 3. místo : Lenka Hartmanová 8.B, Adéla Lukšíková 9.A

Zapojení ZŠ a MŠ Bzenec do ekosoutěže

Školní kolo recitační soutěže
V předvánočním týdnu, ve středu 19. prosince 2012, proběhlo v ZŠ a MŠ Bzenec školní kolo soutěže v recitaci. Zúčastnilo se ho 45 žáků – 
nejlepších recitátorů kol třídních. Jejich výkony hodnotila odborná porota v čele s bývalým ředitelem naší školy panem Mgr. Miloslavem 
Janíkem a práci měla nelehkou. Děti recitovaly básně klasiků i současných autorů, zazněly rovněž texty prozaické, veselé i závažné. Vítězo-
vé v každé kategorii postupují do okresního kola soutěže, které proběhne 26. února 2013 v Hodoníně.

VÝSLEDKY

PhDr. I. Tranžíková
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Také v letošním roce pracují žáci 6. – 9. ročníků na různých tematicky zaměřených projektech s fyzikální tematikou. Následující fotografie 
ukazují některé velmi zdařilé práce, které žáci dosud vytvořili.

Mgr. Jana Presová

Projekty z fyziky v ZŠ Bzenec

Projekty z chemie zpracovávají žáci osmých a devátých tříd. Práce 
na projektech podporuje individuální aktivitu žáků, jejich vzájem-
nou komunikaci, zodpovědnost, schopnost začlenit daný problém 
do více různých oblastí.
Žáci se učí vyhledávat, třídit a zpracovávat informace z nejrůzněj-
ších oborů s využitím literatury, denního tisku, internetu, vlastní 
zkušenosti, a tím zároveň prohlubovat své znalosti.
Do výuky jsou začleněny projekty jak individuální, tak i skupinové, 
ve kterých se žáci učí týmové práci. Žáci si tak mohou ověřit své ko-
munikativní schopnosti, neboť součástí projektu je jeho prezenta-
ce, obhájení a diskuse.
8. ročník
- Nebezpečné vlastnosti látek u přípravků používaných v každo-
denním životě
- Rozklad barev
- Člověk a životní prostředí - voda a vzduch
- Hoření, hašení
- Dmitrij Ivanovič Mendělejev, periodická soustava prvků
9. ročník
- Výroba sádrových odlitků
- Zákon zachování hmotnosti - Lomonosov, Lavoisier

Projekty z chemie na ZŠ Bzenec
- Freony a ozónová vrstva
- Alfred Nobel
Některé projekty již žáci odevzdali, v galerii se můžete podívat na 
jejich výtvory.

Ing. Marie Horvatová
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6. ledna 2013 jsme my, žáci 7. A a 7. B spolu s vyučujícími Mgr. 
J. Adamcem, Ing. J. Bártkem, E. Ruchovskou a vychovatelkou 
Mgr. L. Sokolářovou vyjeli na lyžařský výcvik do skiareálu Koh-
útka v Javorníkách. Po příjezdu na parkoviště nás čekala velmi 
dlouhá trasa k chatě. Když jsme po dlouhé době došli na Spar-
tak, všechno nás zaujalo. Vždy ráno a odpoledne jsme vyšli na 
sjezdovky. Byla to pro nás velká změna prostředí. Poté, co jsme 
se trochu rozjezdili, nás začalo lyžování velmi bavit. Nejvíc se mi 
líbila „babská“ sjezdovka, protože byla nejdelší a nejadrenalino-
vatější. Navíc mě na ní bavily skokánky – rád létám vzduchem  
a navíc je to legrace. 
V chatě velmi dobře vařili. Také na pokoji nebo při večerních ak-
tivitách, které organizovala paní vychovatelka, jsme zažili spous-
tu legrace. Sranda patří k lyžáku, ale i k životu. A Kohútka je nej-
lepší skiareál, kde jsem zatím byl.

Marek Opravil, žák 7.B

Žáci sedmých tříd na horách
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Únor se chýlil ke konci, bylo po jarních prázdninách a zimních rado-
vánkách, ale přesto se děti měly ještě na co těšit. V neděli 17.února 
pořádal Sokol Bzenec šibřinky. Tato tradiční sokolská slavnost nám 
umožnila shlédnout velké množství pohádkových, ale i  nepohád-
kových postav, za které byly děti převlečeny.
Karneval byl zahájen promenádou všech zúčastněných masek  
a diskotékou. Následovala 2 vystoupení aerobicu, kde krásnou se-
stavu předvedly žákyně základní školy pod vedením paní učitel-
ky Kosířové a také starší žákyně pod vedením Jany Zgažarové nám 
představily svoje vystoupení. V Sokole se cvičí také zumba pro děti, 
proto  nemohla chybět ani lektorka Jarka Váňová, která si zacvičila 
se všemi přítomnými dětmi.
Do programu bylo poprvé zařazeno také krátké divadlo, kterého se 
mohly zúčastnit všechny přítomné pohádkové postavy. Celé odpo-
ledne se neslo ve znamení tance, soutěží a her, na své si přišli starší 
i ti nejmenší. Děti si během karnevalu mohly nechat namalovat na 
obličej od paní Svozílkové různé podoby zvířat a krásné dekorace, 
které ještě vylepšily jejich už tak dokonalý vzhled.
Ke konci programu nadešla chvíle tomboly, která byla velmi boha-
tá – tímto moc děkujeme všem sponzorům. Všechny losy byly vý-
herní, takže nikdo nebyl smutný že nevyhrál.
Velký dík patří všem, kteří se na této akci podíleli a pomáhali, aby se 
dětem karneval vydařil.
Za TJ Sokol Bzenec
Michaela Kusáková 
a Irena Koukalová Uličná

Miniklubík TJ Sokol Bzenec si Vás dovoluje pozvat na Jarní dílničku 
pro děti 9.3.2012 v 9.30 hodin ve velké zasedačce městského úřa-
du. Budeme vyrábět jarní a velikonoční dekorace, přáníčka a také 
dárečky pro maminky.  
V neděli 10.3. ve 14.00 pořádáme další kurz zdobení perníčků pro 
dospělé a větší děti, všechno potřebné je k dispozici na místě, ho-
tové výrobky si odnesete domů. Vzhledem k omezené kapacitě je 
potřeba se přihlásit dopředu na tel.č.603420040.

Pravidelné aktivity pro děti

Středa 9.30 cvičení rodičů s dětmi – Sokolovna
Středa 16.30 cvičení rodičů s dětmi – Sokolovna
Čtvrtek 16.00 klubík – velká zasedačka MěÚ
Pátek 15.00 zumba pro děti – Sokolovna
Na druhou neděli v květnu, kdy slavíme Svátek matek, připravuje-
me další Ples pro princezny a rytíře na bzeneckém zámku. Prosíme 
všechny, kdo by měli chuť přiložit ruku k dílu jak při výzdobě zám-
ku, tak i při akci samotné, aby se neváhali přihlásit, aby akce mohla 
proběhnout k naprosté spokojenosti našich milých dětí. 

Děkujeme

Šibřinky 2013
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Činnost SPS JAROSLAV na konci roku 2012 byla stejně jako v minu-
lých letech zaměřena na adventní a vánoční dobu. Ve dnech 30. 11. 
– 1. 12. jsme na Velehradě, pod přísným vedením naší dirigentky,  
připravovali budoucí vystoupení. První adventní neděli 2.12.2012 
jsme zazpívali na náměstí u stromečku. 
Náš Vánoční koncert SPS Jaroslav se uskutečnil 16. 12. 2012. Ten-
tokráte jsme si jako hosta pozvali Magdalénu Kantorákovou - ab-
solventku klasického zpěvu konzervatoře evangelické akademie 
v Olomouci , která svým nádherným školeným hlasem překvapila 
hodně posluchačů. Koncert byl netradičně obohacen divadelním 
představením Hra o narození děťátka. Jednalo se o hru se zpěvy, 
kterou sbor nastudoval již před 2 roky. Smutné je, že hlavní herce 
jsme museli hledat po okolních obcích, ale to pro sbor není žádná 
překážka. Jakýkoliv problém vždy vyřešíme. Alespoň rozšiřujeme 
své působení za hranice našeho města. Letošní vánoční koncert byl 
hodnocen jako velmi úspěšný. Nejen počtem diváků, jejich potles-
kem, ale i zpětnou vazbou a především spokojeností naší dirigent-
ky. A to vše je pro nás zpěváky obrovským oceněním. 
Stejný koncert jsme měli i den předem 15. 12. 2012 ve Vlkoši.
A pak už přišly vánoce …. 
Pro nikoho ze členů není překážkou vstát od plného štědrovečerní-
ho stolu, přijít na půlnoční mši a zazpívat. Zvláště si ceníme všech 
dojíždějících, kteří přijedou vždy bez jakýchkoliv výmluv. Stejně 
tomu bylo i 25.  12. 2012, kdy opět stál sbor nastoupený na kůru 
v bzeneckém kostele, aby za doprovodu našeho skvělého korepe-
titora Lukáše svým zpěvem potěšil při sváteční mši místní farníky. 
Rok 2012 byl pro náš kolektiv velmi bohatý a úspěšný, jak bylo uve-
deno v předešlých číslech Zpravodaje. Několikrát jsme vystupova-
li ve Bzenci a reprezentovali město v Litovli, Vrbně a Vizovicích. Za 
všechny akce, které jsme absolvovali mimo naše město, děkujeme 
naší člence Ing. Lence Malackové, která vystoupení zprostředkova-
la. Proto také byla vedením sboru dne 4. 1. 2013 na výročním přá-
telském posezení jmenována manažerkou sboru. 
Milým dárkem, který potěšil všechny členy sboru, byla nová sklad-
ba Vánoční čas, poprvé uvedená na vánočních koncertech. Pro náš 
sbor ji složil MgA. Lukáš Hurtík Ph.D.
Čeho si nejvíce ceníme v roce 2012? Náš sbor má svoji první pub-
likaci. Její autorkou je Magdaléna Kantoráková, která historii sbo-
ru použila pro svoji závěrečnou absolventskou práci pod názvem 
SMÍŠENÝ PĚVECKÝ SBOR JAROSLAV ze Bzence. Magda jednodu-
chým výstižným způsobem zkompletovala celý 38. letý život na-
šeho kolektivu, včetně dirigentů, korepetitorů a patronky našeho 
sboru Libuše Domanínské. Čerpala ze všech 5 kronik, ze vzpomí-
nek členů sboru současných i těch, kteří už s námi nezpívají. V pub-
likaci jsou i citace členů sboru a fotografie. 
Magdě patří obrovský dík, přání hodně úspěchů při jejím studiu a 
hodně štěstí v profesním i osobním životě od celého našeho ko-
lektivu.
Loňský rok byl nejenom úspěšný pracovně, ale společně jsme se 
scházeli i mimo zkoušky. „Aktivní jádro“ sboru zorganizovalo účast 
na absolventském koncertě Magdalény Kantorákové, zájezd na Lu-
kášův varhanní koncert do Brna, zájezd do Paříže, táborák sboru, 
kráčeli jsme v  reflexních vestách podél krojovaného průvodu při 
vinobraní, společně jsme se ukryli 21. 12. 2012 ve vinném sklepě a 

tím unikli před koncem světa, ukončili starý a zahájili nový rok spo-
lečným přípitkem a ohňostrojem na Silvestra. A dokonce jsme se 
už v letošním roce v hojném počtu zúčastnili Farního plesu a Plesu 
města. Tak tomu se už dá říct správný kolektiv. 
A co nás všechny spojuje? Dobrá nálada, humor, zpěv, společné 
akce a především chuť něco dělat pro radost svoji i jiných. Slaví-
me společně významná životní výročí a osobní úspěchy členů sbo-
ru. Na naše nepracovní akce s námi vyrážejí i naši rodinní příslušní-
ci a přátelé – nezpěváci.  
Těší nás, že přibývají noví členové, jejichž věk je nižší než věkový 
průměr sboru. 
Věříme, že letošní rok bude neméně úspěšný.

Děkujeme všem našim příznivcům a na závěr si dovolujeme po-
děkovat našemu zřizovateli – městu Bzenec za podporu a zázemí.  

Za SPS JAROSLAV jednatelka 

SPS JAROSLAV na přelomu roku 
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Je začátek nového roku a tak jako každý hospodář, i my myslivci 
můžeme rekapitulovat a skládat účty za rok uplynulý. Naše činnost 
je v podstatě po mnoho let stejná a jediným rozdílem porovnatel-
ným může být náš výsledek „úspěšnosti“ v tomto počínání. Naším 
cílem je celoroční starost o zvěř v revíru a samozřejmě její reduk-
ce – lov, který probíhá mimo období hájení. Lehce se to řekne, ale 
hůře naplňuje. Největší zátěží pro zvěř, ale i pro členy sdružení je 
zimní období. Loňské poměrně dlouhé a mrazivé období pro nás 
znamenalo zabezpečit potravu v rozmanité skladbě a také dosta-
tečném množství. Naše sdružení vydalo na nákup obilovin, řepy, si-
láže a kukuřice přes dvě stě tisíc korun a to nepočítáme cenu a ob-
jem vlastního krmiva, které jsme vypěstovali na políčkách. Důleži-
tou složkou potravy zvěře jsou i léky, které jim podáváme v sanitár-
ních granulích a vydali jsme za ně přes 20 tis. Kč. K nedílné součás-
tí činnosti myslivce patří i tlumení škodné zvěře a dodržování taxa-
tivně stanovených normovaných stavů zvěře. V loňském roce 2012 
jsme ulovili: 50 lišek, 82 kusů srnčí zvěře, 67 kusů zvěře černé (pra-
se divoké), 98 zajíců, 3 husy, 64 kačen a 84 bažantů. 
Před čtyřmi lety jsme po dvacetileté přestávce obnovili tradici Mys-
liveckých plesů ve Bzenci. Letošní rok se nám podařilo pro návštěv-
níky plesu, kterých bylo na 250, připravit na zvěřinu bohatou a hoj-
nou tombolu a dovolíme si říci, že i příjemné prostředí a dobrou 
zábavu. Účastníky při vstupu do kulturního domu vítaly trubačky 
na lesní rohy a atmosféru večera doplnily i hořící louče po stranách 
schodiště.  Trubačky také vystoupily v průběhu večera a zahrály ně-
která halali z rozsáhlého mysliveckého repertoáru. U vinotéky hrá-
la cimbálová muzika a zájemci si mohli dát i jídlo a jak jinak než ze 
zvěřiny. Pokud jste se této akce neúčastnili, tak si Vás dovolíme po-
zvat na příští rok a to na pátý myslivecký ples, který se uskuteční 
11.ledna 2014.
Něco z historie myslivosti v českých zemích:   
Po bílé hoře (1620) je česká šlechta potlačována, přicházejí cizí 
rody. Lov se stává záležitostí společenské reprezentace. Od 16. sto-
letí se rozvíjejí palné zbraně, koncem 17. století se objevují lovecké 
ručnice. Císař Ferdinand III. (1637-1657) vydává roku 1641 ustano-
vení o lovu pro Čechy, ve kterém se uvádí, že myslivost je kratochví-
lí šlechtickou“, poddaní jsou při lovech povinni robotami. Znamená 
to utužení robotných povinností poddaných, znamená to však také 
rozmach pytláctví (ze msty, pro obživu, z lovecké vášně). Vydávají 
se různé patenty proti pytláctví, např. císaře Karla VI. (1711-1740) 
z roku 1732. Vzdělávání potřebného personálu (myslivců) se děje 
zpravidla tříletou výuční dobou u zkušeného myslivce (učebního 
pána), zakončené slavnostním „přijetím v počet myslivců“ a předá-
ním výučního listu, tesáku a lovecké trubky.
Císař Josef II. (1780-1790) vydává v roce 1781 patent o zrušení ne-
volnictví a v roce 1786 řád o myslivosti neboli všeobecný honeb-
ní patent, který uvolňuje poddaným v robotách, upravuje ochranu 
polních plodin, ukládá hradit škody působené lovem a zvěří, naři-
zuje černou zvěř uzavřít do obor, atd. Vzhledem k nedostatku bez-
platné pracovní síly nastává odklon od chovů velké zvěře a zinten-
zivnění chovů drobné zvěře; s tím souvisí i rozvoj brokové střel-
by. Snižují se stavy jelení zvěře a přibývá zvěře srnčí. Začátkem 19. 
století nastává největší rozvoj bažantnictví, importují se nové dru-
hy bažantů, muflon a jelenec viržinský, koncem století jeleni sika, 
rozšiřuje se chov kamzíků. S rozvojem brokové střelby se proslavu-
je české puškařství. Myslivost se podřizuje lesnímu hospodářství. 

V revolučním roce 1848 bylo zrušeno poddanství. Císař František 
Josef I. (1848-1916) vydává v Olomouci dne 7. března 1849 říšský 
zákon o myslivosti č. 154; bylo zrušeno dominikální výsadní lovec-
ké právo a právo myslivosti bylo spojeno s vlastnictvím půdy. Od-
borným spolkem, který sdružoval jak lesníky či myslivce z povolá-
ní tak i myslivce ze záliby byla v roce 1869 založená „Pražská lesnic-
ká jednota Hubertus“. V roce 1883 vznikl „Spolek honební a ochra-
ny zvěře. Po vzniku Československa v roce 1918 byl v roce 1919 
ustaven „Československý lovecký a kynologický říšský svaz“. V roce 
1923 je založena jednotná myslivecká organizace - Československá 
myslivecká je ondatra.
Po osvobození v roce 1945 vychází zákon o myslivosti č. 225/1947 
Sb. (s platností od 1.1.1948). Pro celé území republiky je právo mys-
livosti sjednoceno. Zákon prosazuje nejen aspekt hospodářský, ale 
i kulturní. Právo myslivosti je nadále vázáno na vlastnictví honeb-
ního pozemku. V důsledku politických událostí z roku 1948 byly od 
roku 1951 vyloučeni z pronájmu honiteb jednotlivci, uzavírat ná-
jemní smlouvy mohly jenom tzv. lidové myslivecké společnosti. V 
roce 1962 byl vydán - pro celé území tehdejší republiky - nový zá-
kon o myslivosti č. 23/1962 Sb., který odloučil výkon práva mysli-
vosti od vlastnictví honebních pozemků. Právo myslivosti přísluše-
lo organizacím - státním lesům, státním statkům, jednotným země-
dělským družstvům -, které ho mohly či musely za úplatu postou-
pit uživatelům, a sice pouze mysliveckým sdružením. Nejmenší vý-
měna honitby byla stanovena na 500 ha.
Odborným spolkem, který sdružoval jak lesníky či myslivce z po-
volání tak i myslivce ze záliby byla v roce 1869 založená „Pražská 
lesnická jednota Hubertus“. V roce 1883 vznikl „Spolek honební a 
ochrany zvěře. Po vzniku Československa v roce 1918 byl v roce 
1919 ustaven „Československý lovecký a kynologický říšský svaz“. 
Mezinárodní spolupráce v myslivosti byla již za první republiky. 
ČSR patřila k zakládajícím členům Mezinárodní lovecké rady - C.I.C., 
která byla založena v roce 1928 a oficiálně zahájila svou činnost 
v roce 1930. V roce 1961 se ČSMJ sloučila se slovenským Sväzom 
poĺovných ochranných združení, název centrální organizace byl 
změněn na Československý myslivecký svaz (ČSMS). V důsledku fe-
deralizace státu v roce 1969 byla ukončena činnost ČSMS a usta-
ven Český myslivecký svaz (ČMS). V roce 1970 byl ustaven Federál-
ní výbor mysliveckých svazů v ČSSR (FV MS), jako společný koordi-
nační a poradní orgán Českého mysliveckého svazu a slovenského 
poĺovnického zväzu
Podle nového zákona o myslivosti č. 270/92 Sb. se ČMS stal orga-
nizací s členstvím myslivců zcela dobrovolným a byl zbaven spo-
luúčasti na řízení myslivosti. Myslivecká sdružení se podle zákona 
o sdružování občanů č. 83/1990 Sb. stala samostatnými právnímu 
subjekty. V roce 1992 byl název Český myslivecký svaz změněn na 
Českomoravská myslivecká jednota (ČMMJ). Předsedou byl zvolen 
Prof.ing. Josef Hromas,Csc. Česká republika je členem Mezinárodní 
rady pro myslivost a ochranu zvěře CIC. Zastoupením ČR je pověře-
na ČMMJ. Od roku 1995 je ČMMJ také členem Federace myslivec-
kých organizací Evropské unie - F.A.C.E

Výbor sdružení

Z činnosti mysliveckého sdružení Doubrava Bzenec
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VYBITÉ BATERIE - KAM S NIMI?
Víme, že baterie se kvůli svému nebezpečnému obsahu nesmí vy-
hazovat do kontejneru na směsný odpad, ale patří pouze do sběr-
ných nádob k tomu speciálně určených.
Kde tedy odevzdat vybité baterie? S tím nám poradí nezisková or-
ganizace Ecobat, která zajišťuje zpětný odběr baterií v celé České 
republice.
Podle zákona o odpadech má každý prodejce baterií povinnost po-
užité baterie přijmout  bezplatně, bez ohledu na značku a množ-
ství. Zákazník přitom nemusí kupovat nové baterie. Použité bate-
rie a akumulátory lze vrátit téměř ve všech hypermarketech, super-
marketech , hobby centrech, elektroprodejnách a dalších specia-
lizovaných obchodech.Sběrné nádoby pro vybité baterie najdete 
také na veřejných místech, jako jsou úřady, sběrné dvory, školy či 
firmy. Kompletní seznam více než 16  000 míst zpětného odběru 
najdete na www.ecobat.cz
Do sběrných boxů je možné odevzdávat všechny knoflíkové a tuž-
kové baterie, velké a malé monočlánky, akumulátory z mobilních 
telefonů, notebooků i ručního nářadí. Měly by však být neporuše-
né, vybité a suché. Speciální bateriové články s drátěnými kontakty 
je třeba předem zaizolovat.
Abyste nemuseli s každou vybitou baterií hned běžet do sběrné-
ho místa, vytvořte si doma vlastní sběrnou nádobu, třeba ze sta-
ré krabice či sklenice, a umístěte ji na frekventované místo ve vaší 
domácnosti. Plnou nádobu pak jednou za čas odneste na nejbliž-
ší sběrné místo. Využít k tomu můžete i sběrnou krabičku ECOCHE-
ESE s moderním designem, kterou si můžete zdarma objednat na 
www.ecocheese.cz.

Jak správně používat baterie a jak prodloužit jejich životnost ?
dbejte na správnou polaritu (+/-)
nabíjejte pouze akumulátory (baterie určené k nabíjení)
nepoužívejte současně různé chemické systémy baterií
nemíchejte nové a použité baterie
nenechávejte baterie v  přístrojích, pokud je delší dobu nepouží-
váte

Správně zacházet s  vybitými bateriemi se  učí i žáci mateřských, 
základních a středních škol. V  některých školách jsou umístněny 
sběrné boxy na baterie. Další školy jsou navíc aktivně zapojeny do 
vzdělávacího programu Recyklohraní, kde se děti učí třídit odpad, 
sbírají baterie a drobná elektrozařízení, plní úkoly a získávají body, 
kterési mohou vyměnit za atraktivní odměny. Do Recyklohraní je 
zaregistrováno již 3 000 škol.
Do sběru vybitých baterií se může zapojit u vaše firma, úřad či or-
ganizace. Pokud jsou ve vašich provozovnách nebo kancelářích 
používány přenosné baterie a akumulátory, pak máte nárok na za-
jištění jejich bezplatného odběru. Se svým požadavkem na zapo-
jení do systému zpětného odběru baterií se obraťte na společnost 
Ecobat s.r.o., která vaši firmu vybaví sběrnou nádobou a po zaplně-
ní zajistí zdarma její odvoz.
Chcete se dovědět více? 
Navštivte http:///, www.ecobat.cz a www.recyklohrani.cz

Jak lze využít nefunkční zářivky?
Lidé dnes stále častěji odevzdávají vysloužilé lineární či úsporné 
zářivky k recyklaci. Ale proč vlastně a jaký je jejich další osud? 

Zpětným odběrem a recyklací osvětlovacích zařízení se od roku 
2005 zabývá neziskový kolektivní systém EKOLAMP. Recyklace 
nefunkčních zářivek má dva velmi rozumné důvody. Tím prvním 
je ochrana životního prostředí před nebezpečnou rtutí, která je 
v  těchto výrobcích v malém množství obsažena. Při vyšších kon-
centracích může tato jedovatá látka poškodit nejen životní prostře-
dí, ale i naše zdraví. Druhým důvodem je opětovné materiálové vy-
užití, jenž u zářivek v současnosti dosahuje 85 - 87%. Využitím re-
cyklovaných materiálů při další výrobě se šetří přírodní zdroje su-
rovin. 

Obyvatelé našeho města mohou nefunkční zářivky zdarma ode-
vzdávat ve sběrném dvoře v ulici Tyršově nebo v obchodě při ná-
kupu nových výrobků. Ze sběrných míst je EKOLAMP sváží do spe-
cializovaných recyklačních firem, v nichž jsou pro opětovné pou-
žití ze zářivek získávány především kovy, plasty, sklo a rtuť. Hliník, 
mosaz a další kovy se mohou znovu použít v kovovýrobě, např. pro 
součástky jízdních kol. Recyklované plasty jsou dobrou surovinou 
pro zatravňovací dlaždice či plotové dílce a přečištěná rtuť je zno-
vu využívána v průmyslové výrobě. Sklo se používá jako technický 
materiál nebo v některých případech i pro výrobu nových zářivek. 

Prostřednictvím EKOLAMPU se ročně recyklují miliony zářivek a vý-
bojek. Stále ale velké množství zářivek končí v koši. Právě vy může-
te pomoci tuto situaci změnit. 

Více se o problematice nakládání s nefunkčními zářivkami dočtete 
na www.ekolamp.cz.

Foto typu kontejneru, který je umístěn ve sběrném dvoře.
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Centrum denních služeb pro seniory
Trávíte rádi svůj volný čas ve společnosti svých vrstevníků? Ne-
chcete nebo nemůžete být sami celý den doma? A nebo máte ve 
své domácnosti staré rodiče či prarodiče a nevíte, jak skloubit za-
městnání s péčí o ně? Potřebujete zajistit dopravu pro člena rodi-
ny z domácího prostředí do našeho zařízení ?  Pokud jste si odpo-
věděli, alespoň na jednu otázku ano, tak naše sociální zařízení Cen-
trum denních služeb pro seniory je tu pro Vás.
Centrum denních služeb pro seniory poskytuje ambulantní službu, 
seniorům od 60 let se sníženou soběstačností z důvodu věku, chro-
nického onemocnění nebo zdravotního znevýhodnění, jejichž si-
tuace vyžaduje pomoc jiné fyzické osoby a kteří mají zájem se za-
pojovat do nabízených aktivit, které centrum nabízí. Ke každému 
uživateli služby přistupujeme důstojně a individuálně. Zajišťujeme 
mu poradenství, spolupráci s rodinou, motivujeme ho, jsme flexi-
bilní, co nejvíce uživatele zapojujeme do dění.
Služby, které centrum nabízí jsou placené a mezi základní poskyto-
vané činnosti patří pomoc při převlékání a přemísťování se v pro-
storách centra, podávání a příprava stravy, dodržování pitného re-

PODĚKOVÁNÍ
Charita Strážnice, nezisková organizace, DĚKUJE firmě DECRO BZENEC, spol.s.r.o. za významnou podporu.

Charitativní akce
I v  ekonomicky nestabilní době, jako je ta současná, dokáží za-
městnanci a žáci naší základní školy přispívat na některé charitativ-
ní akce. Opakovaně již mnoho let jsme držiteli ocenění nadace Ži-
vot dětem, jíž pravidelně přispíváme na nákup přístrojového vyba-
vení dětských oddělení nemocnic a na pomoc zařízením, která se 
starají o nemocné, handicapované a opuštěné děti.

žimu, pomoc při osobní hygieně, výchovně-vzdělávací a aktivizač-
ní programy (např. procvičování jemné, hrubé motoriky, luštění kří-
žovek, jednoduchá kondiční a dechové cvičení, trénink paměti a 
mnoho dalších aktivit), sociálně-terapeutické činnosti (např. ná-
vštěvy divadla, vernisáže, akce pro seniory atd.).  Dále centrum na-
bízí placené fakultativní činnosti  a mezi ně patří DOPRAVA z domá-
cího prostředí do zařízení a zpět, doprovod při procházkách, výle-
tech, obědy, snídaně, svačiny.
Denní centrum, kde uživatelé mohou trávit svůj volný čas OD PON-
DĚLÍ DO PÁTKU OD 7:00 do 15:30 hod. naleznete v UHERSKÉM 
HRADIŠTI v části zvané Rybárny, Moravní nábřeží 81 a v BORŠI-
CÍCH U BUCHLOVIC v ulici Stoprounská 274. OBĚ STŘEDISKA JSOU 
BEZBARIÉROVÁ. Bližší informace naleznete na internetových strán-
kách www.uhradiste.charita.cz nebo na emailu cds@uhradiste.
charita.cz či na tel.č. v Centru denních služeb pro seniory v Uher-
ském Hradišti 572  151  454, 725  520  983 a v  Boršicích na tel. 
č. 724 943 792.

Pokud chcete, aby Vaši blízcí neměli čas myslet na přibývající léta 
– přijďte se za námi podívat. Budeme se těšit na Vaši návštěvu.

Obdobně jsme v uplynulých dnech obdrželi certifikát Fondu Sinus 
za pomoc ve sbírce, jejíž výtěžek je určen na vybavení dětských 
zdravotnických zařízení přístroji – konkrétně dětskému oddělení 
Fakultních nemocnic v Praze – Motole a Fakultní nemocnice Olo-
mouc.
Ve školní družině paní vychovatelky zorganizovaly sbírku, jejíž vý-
těžek zaslaly na konto mezinárodní organizace Lékaři bez hranic.

PhDr. I. Tranžíková
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Vážený seniore,
tímto dopisem, který je určen právě Vám, chceme předejít trestné 
činnosti, kterou pachatelé páchají právě na osobách Vašeho věku. 
Velmi snadno využijí Vaší důvěřivosti a snahy pomoci. Protože nám 
záleží na každém jednotlivci, chtěli bychom, abyste si dokázal lépe 
ochránit svoje zdraví a majetek. Proto Vám poskytujeme alespoň 
základní ra dy, jak nenaletět podvodníkům, kteří Vás mnohdy okra-
dou o veškeré životní úspory. Podvodníci zkoušejí různé léčky a ná-
strahy a vyskytují se po celém našem území, to znamená, že můžou 
kdykoli zazvonit i u Vašich dveří.
V případě, že u Vašich dveří zazvoní cizí osoba, není nutné ihned 
vstupní dveře otvírat. Počáteční informace můžete klidně vyřídit i 
přes zavřené dveře nebo pootevřené okno. Jakmile už dveře ote-
vřete, pro podvodníka není problém se pod jakoukoli záminkou 
a to i přes Vaše protesty, do domu nebo bytu dostat. Fyzicky pro-
ti nim nic nezmůžete. Znamená to tedy, že dokud dveře neode-
mknete a neotevřete, jste v bezpečí. Naučte se vstupní vrata domu 
nebo dveře bytu vždycky zamykat, i když jste doma nebo na zahra-
dě. Jedním otočením klíče v zámku můžete ochránit svůj majetek 
i svoje zdraví. 
Nebuďte důvěřivý k různým podomním prodejcům, kteří Vám na-
bízí zdánlivě levné zboží. Jedná se o zboží nekvalitní nebo krade-
né. Ve většině případů chodí minimálně ve dvojicích, jeden z nich 
Vás zabaví a druhý Vám mezi tím prohledá ostatní místnosti a od-
cizí naspořené peníze. Pokud se  takoví lidé u Vašich dveří objeví, 

Ples SRPŠ
19.1. 2013 se uskutečnil ples SRPŠ 
při ZŠ Bzenec. Ples zahájili deváťá-
ci třemi tanci, které nacvičovali sko-
ro půl roku dopředu. Nicméně po-
lonéza dopadla dobře, žáci nejen 
že neudělali žádnou chybu, ale tan-
ce si i užívali. Dále vystoupily gym-
nastky z Veselí nad Moravou a mezi 
diskotékami se objevila barmanská 
show. Hudbu zajišťoval DJ Siemens 
a hudební skupina Šiška. Ples pro-
bíhal v klidu a dobré náladě. Samo-
zřejmě na plese nechyběla ani vel-
ká a malá tombola, a když někdo 
nechtěl už poslouchat hluk ve vel-
kém sále, mohl se odebrat do malé-
ho sálu v  prvním patře, kde ochut-
návku vína doprovázela cimbálo-
vá muzika. Během celého plesu byl 
k dispozici pult s drinky. Poděková-
ní paní všem dárcům a sponzorům, 
lidem, kteří se podíleli na úklidu a 
zdobení celého kulturního domu, 
taky všem vystupujícím a paním uči-
telkám Mgr. J. Syrové, Mgr. M. On-
dryskové a Mgr. K. Těthalové, které 
s deváťáky trávily hodně času, navíc 
čas polonéze věnovaly i doma, kde vymýšlely všechny choreografie, které byly opravdu do posledního detailu pečlivě naplánované! Velké  
poděkování patří všem organizátorkám ze SRPŠ v čele se jeho předsedkyní paní Janou Kaudlovou.

Jana Bučková, žákyně 9.B

vždycky je odmítněte, nevpouštějte dovnitř a ihned volejte linku 158. 
Další léčkou, kterou tito podvodníci používají, je vracení nebo vybí-
rání peněz za energii nebo navýšení důchodů. Můžeme Vás ubez-
pečit, že v tomto případě jde vždycky o podvodníka, který u Vás za-
zvoní s úmyslem krást. Přeplatky i nedoplatky se nikdy nevyřizují 
osobně, peníze se vracejí nebo posílají přes poštovní úřady. Scénář 
je pokaždé stejný. Podvodník se vydává za pracovníka určité spo-
lečnosti a osloví Vás s tím, že jde vrátit přeplatek třeba 2000,- Kč za 
energii. Samozřejmě, že Vám dává bankovku v hodnotě 5000,- Kč 
s tím, že mu máte 3000,- Kč vrátit. Tímto mu prozradíte úkryt svých 
peněz, on Vás naučeným způsobem zabaví a po jeho odchodu zjis-
títe, že Vám chybí všechny úspory a údajný přeplatek nemáte sa-
mozřejmě také. 
Takoví pracovníci se musí prokázat zaměstnaneckým nebo služeb-
ním průkazem. Pokud průkaz nemá, jede o podvodníka. Navíc mu-
síte být vždycky dopředu informováni o tom, že budou případné 
odečety prováděny a v  který den. Buď místním rozhlasem nebo 
písemně na nástěnce domu. Pokud máte podezření, že se jedná 
o podvodníka, volejte linku 158 a pomozte nám předejít dalšímu 
okrádání seniorů.

S přáním hezkého a bezpečného dne
Policie České republiky Hodonín
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Společenská Kronika

SPOLEČENSKÁ KRONIKA
Blahopřejeme všem,
kteří nyní oslavují svá významná životní jubilea :

80 let
Vladimír Bařinka 
Marie Bunžová 
Olga Kaštalánová 
Ludmila Miltáková 
Marie Ostrezi 
Marie Vozáková 
Marie Vráblíková 

90 let
Vlastimila Gabrielová
Alžběta Žalčíková 

91 let
Drahomíra Fišerová 

95 let
Marie Poulová 

Narodili se tito malí bzenečtí občánkové:

Aida Flajzarová 
Sára Flajzarová
Tomáš Janík
Julie Kuchařová
Adam Lukeš
Julie Mannsbartová
Zbyněk Můčka
Tomáš Pantlík
Sabina Poláková
Samuel Terz

Uzavřené sňatky:

Miroslav Bakaráč , Masarykova 119, Veselí n. Moravou
a Nikola Fišerová , nám. Svobody 73, Bzenec

Vladimír Trnka , Popudinské Močidľany 256, Slovenská republika
a Veronika Skotnicová , Nádražní 385, Bzenec

Loučíme se s občany, kteří opustili naše řady:

Františkou Boháčovou, nám. Svobody 78, Bzenec – 79 let
Jaroslavem Borovcem, nám. Svobody 326, Bzenec – 65 let
Terezií Briefovou, Vracovská 797, Bzenec – 81 let
Jaromírem Dluhošem, Podhájí 655, Bzenec – 87 let
Jánem Ebringerem, J. Wolkra 1106, Bzenec – 85 let
Janem Januškem, Revoluční 820, Bzenec – 65 let
Soňou Kyjovskou, Sportovní 1444, Bzenec – 40 let
Ludmilou Nevřivou, Partyzánská 1044, Bzenec – 90 let
Marií Repíkovou, Polešovice 709 (dříve nám. Svobody 73, Bzenec) 
– 85 let
Marií Slintákovou, Veselská 631, Bzenec – 53 let

ZPRÁVY Z KNIHOVNY
Hodnocení činnosti knihovny za rok 2012
Knihovna měla registrováno 513 čtenářů, z toho bylo 89 dětí do 15 
let. Tito čtenáři si půjčili 21.820 knih a časopisů. Knihovnu navští-
vilo 4.367 lidí. Bylo zpracováno a do knihovního fondu zařazeno 
1.009 nových knih. 
Knihovnu navštívili žáci mateřské školy a základní školy, pro kte-
ré bylo připraveno 6 besed. Tito žáci navštívili po exkurzi knihovny  
i Stálou expozici města Bzenec.
V  prostorách Stálé expozice byly v  roce 2012 instalovány putov-
ní výstavy ( výstava prací Střední odborné školy oděvní ve Stráž-
nici, obrazy Hany Češkové a Vladimíra Gregora a výstava střelec-
kých terčů ).
Při městské knihovně pracovalo také informační centrum. Posky-
tujeme informace z internetu, prodáváme mapy a turistické znám-
ky. Turistům poskytujeme otisk turistického razítka našeho města.
Pracovnice knihovny je redaktorkou Bzeneckého zpravodaje.
Knihy, které nemá knihovna ve svém fondu, se zajišťují pomocí me-
ziknihovní výpůjční služby. Tímto způsobem bylo zajištěno 30 knih.
Stav knihovního fondu činil v  roce 2012 26.833 knih. Knihovna 
odebírala 9 titulů časopisů. Počet výpůjček časopisů činil 3.512 
z celkového počtu výpůjček.
Město Bzenec požádalo Ministerstvo kultury o dotaci z programu 
„Veřejné informační služby knihoven – VISK 3“ na přechod z  kni-
hovního fondu LANius na knihovní systém Clavius.
Celkové náklady na projekt činily 159.687,- Kč. Ministerstvem kul-
tury byla schválena dotace 96.000,- Kč, zbylé náklady byly hraze-
ny z rozpočtu města. Díky spoluúčasti ministerstva byl pořízen mo-
dernější knihovní systém Clavius, který umožňuje všem on-line pří-
stup do katalogu knihovny. Pro všechny registrované čtenáře pak 
umožňuje přístup k vlastnímu čtenářskému kontu, což zlepšuje ká-
zeň při vracení knih. Dotace poskytla i část nákladů na zakoupení 
potřebné výpočetní techniky. Díky tomu je umožněn nejen přístup 
do katalogu knihovny, ale rovněž veřejný přístup k internetu na 3 
pracovištích místo dřívějšího 1, které již nedostačovalo. 
Knihovna je pro veřejnost otevřena čtyři dny v týdnu v počtu 23 
hodin pro veřejnost.
 Jitka Navrátilová

KATALPA
Z důvodu naléhavé potřeby byla u Agentury ochrany přírody a kra-
jiny ČR (Správa chráněné krajinné oblasti Pálava a Krajské středis-
ko Brno) uplatněna žádost o posouzení zdravotního stavu katal-
py (Catalpa sp.), která roste na náměstí u místní kašny. Z jejich od-
borného stanoviska vyplynulo, že zdravotní stav stromu je výraz-
ně zhoršený a fyziologická vitalita zřetelně narušená. Ohrožená je 
celková stabilita dřeviny, kdy hrozí rozlomení koruny a pád větví. 
Vzhledem k tomu, že strom roste na náměstí, kolem kterého den-
ně projdou desítky lidí a zejména v letním období jsou využívány 
lavičky zde umístněné, se Rada města Bzence na své 43. schůzi ko-
nané dne 3.1.2013 jednomyslně usnesla o pokácení této dřeviny,  
a to zejména z důvodu bezpečnosti obyvatelstva. Práce budou re-
alizovány do konce vegetačního klidu (tj. do 31.3.2013). Zároveň 
bylo rozhodnuto, že město zakoupí již vzrostlejší dřevinu, která 
bude vysazena na stejném místě, aby došlo nejen k obnově zeleně 
na náměstí, ale také k zachování stinného místa pro odpočinek na 
lavičkách. Objednávka nákupu stromu je potvrzena, osazení bude 
provedeno do konce měsíce dubna 2013.

Jana Ryšková
odbor životního prostředí
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  Zápis do prvních tříd
Zápis do prvních tříd Základní školy a mateřské školy Bzenec se 
uskutečnil ve dnech 5. a 6. února 2013. Vlastním zápisem byly po-
věřeny učitelky Mgr. Ivanka Holubová a Mgr. Klára Těthalová.
S organizací a zapisováním  pomáhaly i ostatní paní učitelky z celé-
ho I. stupně a částečně i II. stupně.
Po silných ročnících předchozích let nastupuje do základní ško-
ly poněkud slabší populační ročník. Celkem se za dva zápisové 
dny  do základní školy dostavilo 58 dětí a jejich zákonných zástup-
ců. V době uzávěrky tohoto zpravodaje bylo přijato k základnímu 

Spolupráce ZŠ a MŠ Bzenec  
s P.A.R.K. Cambridge Exam Centre
Od školního roku 2012/2013 spolupracuje naše škola s P.A.R.K. 
Cambridge Exam Centre, které je autorizovaným centrem pro po-
řádání zkoušek Cambridge ESOL.
Zkoušky Cambridge patří mezi světově nejuznávanější kvalifikace 
pro studenty angličtiny. Zkoušky pokrývají všechny čtyři úrovně ja-
zykových dovedností - poslech, mluvení, četbu a psaní - a posuzu-
jí schopnost kandidátů používat různé gramatické vazby a funkce 
v autentických životních situacích. Úspěšným složením zkoušek a 
získáním certifikátu získá žák/student plnohodnotný doklad o své 
jazykové úrovni:
I. A0 BEGINNER – Úplní začátečníci
II. A1 ELEMENTARY – „Nepraví“ začátečníci / Velmi mírně pokročilí
III. A2 PRE INTERMEDIATE – Mírně pokročilí (zkouška KET)
IV. B1 INTERMEDIATE – Středně pokročilí (zkouška PET, BEC I.)
V. B2 UPPER INTERMEDIATE – Více pokročilí (zkouška FCE, BEC II)
VI. C1 ADVANCED – Pokročilí (zkouška CAE, BEC III)
VII. C2 PROFICIENT – Vysoce pokročilí (zkouška CPE)
Spolupráce této instituce s naší školou spočívá mj. v  tom, že po-
skytne našim vyučujícím anglického jazyka metodickou podporu, 
zajistí materiály nutné k přípravě žáků ke zkouškám, nabídne peda-
gogům účast na konferencích a seminářích. Dále pak zajistí testo-

vzdělávání 44 dětí, rodiče 14 dětí zvažují  odklad povinné školní 
docházky.  Přesto budou s jistotou otevřeny dvě první třídy s cel-
kem ideálním počtem žáků.  
Protože současná legislativa umožňuje zákonným zástupcům po-
dat žádost o odklad až do 31. května příslušného kalendářního 
roku, nemusí být počet přijatých žáků ještě úplný.
Konečné počty zapsaných dětí  budou zveřejněny na webových 
stránkách školy.
Zápis do všech tří mateřských škol bude probíhat ve dnech  
13. – 15. května 2013

Mgr. Bc. Jiří Adamec

vání vybraných žáků za účelem zjištění jejich jazykové úrovně (tzv. 
pretestace, tedy zkouška „nanečisto“), na tomto základě pak dopo-
ručí typ zkoušky, na který se budou konkrétní zájemci připravovat.
Bližší informace pro zájemce o složení zkoušek poskytnou vyučují-
cí anglického jazyka, ředitel ZŠ a MŠ Bzenec Mgr. Bc. J. Adamec, po-
drobnosti najdete též na: www.zkousky-park.cz.

PhDr. I. Tranžíková, Ph.D.
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Marijánek ZŠ Bzenec a Bzenecké drmolice spolu s MěÚ Bzenec při-
pravili na 2. adventní neděli již tradiční vánoční vystoupení, ten-
tokrát pod názvem „K Ježíškovi do Betléma“. 
V  sále bzeneckého kulturního domu byla tma, začaly bít zvo-
ny a z  dálky byly vidět svítící se lucerničky dětí z  Marijánku. Sá-
lem se začala nést melodie vánoční koledy Tichá noc, kterou si 
s námi zazpívali naši příznivci, rodiče a kamarádi. Tento nádher-
ný moment nám zůstal vryt do paměti. Při rozsvícení bylo odhale-
no další překvapení – jesličky s Ježíškem, Josefem a Marií. Všichni 
jsme jim přišli zazpívat a jako hosté Ježíška potěšit přijel i pěvec-

ký sbor Harmonie z Vracova. 
Po ukončení vydařeného vystoupení bylo nabídnuto výborné ob-
čerstvení z dílny Bzeneckých drmolic a svařené víno od pana sta-
rosty. Prostě vše bylo dokonale připravené. 
Vřelé a srdečné díky patří paní učitelce Jurečkové. Takových lidí, 
jako je ona, je málo a měli bychom si jich vážit!
Zároveň bychom rády poděkovaly panu starostovi za poskytnu-
tí vyhovujících prostor ke zkoušení Bzeneckých drmolic od ledna 
2013. Děkujeme.
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